



Global Affairs Canada would like to expand on the Government of Canada's position regarding a possible exemption for Canada with respect to Buy America requirements and the pending U.S. infrastructure package.

The revised WTO Agreement on Government Procurement (GPA) does not apply to “non-contractual agreements or any form of assistance that a Party provides, including cooperative agreements, grants, loans, equity infusions, guarantees and fiscal incentives.” This allows the United States to attach Buy America requirements to federal flow down funds to state and local governments to undertake infrastructure projects in a manner that is consistent with the GPA. The United States therefore has the flexibility to negotiate a separate Buy America exemption for Canada, while respecting its international trade obligations.

---

Affaires mondiales Canada aimerait expliquer plus en profondeur la position du gouvernement du Canada au sujet d'une exemption possible pour le Canada en ce qui concerne les exigences Buy America et le programme américain d'infrastructure à venir.

L'accord révisé sur les marchés publics (AMP) de l'Organisation mondiale du commerce ne s'applique pas aux « accords non contractuels, ni à toute forme d'aide qu'une Partie fournit, y compris les accords de coopération, les dons, les prêts, les participations au capital social, les garanties et les incitations fiscales ». Cela permet aux États-Unis de mettre en place des exigences Buy America aux fonds fédéraux versés aux gouvernements des États et des collectivités locales pour entreprendre des projets d'infrastructure de façon conforme à l'AMP. Les États-Unis ont donc la possibilité de négocier une exemption Buy America distincte pour le Canada, tout en respectant leurs obligations commerciales internationales.